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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért vonja el a kormány az őshonos fafajokból álló 
Natura 2000 erdők fenntartható kezelésére szánt uniós forrásokat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az erdészeti szakmából érkezett jelzések és dokumentumok szerint a kormány csökkenteni 
szándékozik a Natura 2000 erdők értékőrző kezelését segítő pályázati KAP-támogatásokat (KAP-
RD34-1-24). Ráadásul olyan módon, hogy éppen az őshonos fafajú erdők után a legnagyobb arányú
a csökkentés.

Érthetetlen a módosítás iránya is – hiszen a természetmegőrzési szempontból legértékesebb erdők 
fenntartását szolgáló forrásokat kurtítanák meg a legnagyobb mértékben, ami fenntarthatósági 
szempontból megmagyarázhatatlan. De ugyanilyen érthetetlen az időzítés is: az Európai Bizottság 
2022. november 7-én elfogadta Magyarország Közös Agrárpolitikai Stratégiai tervét (KAP 
Stratégia), amely alapján a források 2023. január 1-től felhasználhatóvá válnak – ezen utólag a 
Bizottsággal történő egyeztetés nélkül a kormány a forrásvesztés súlyos kockázata nélkül nem 
változtathat.

Kérem, hogy a fentiek nyomán szíveskedjék válaszolni az alábbi kérdéseimre.

Mi az oka ennek a szakmai érvekkel indokolhatatlan módosítási szándéknak?

Volt-e egyeztetés erről a kormány és az Európai Bizottság között?

Ha igen, mit reagált a kormányzati módosítási elképzelésekre a Bizottság?



Ha nem, hogyan kívánják kezelni a forrásvesztés kockázatait, és miért olyan fontos az őshonos 
fafajokból álló erdők támogatásának csökkentése a kormány számára, hogy annak érdekében 
jelentős uniós támogatásokat is hajlandó kockára tenni?
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